
 

 
BEZ OBALU S KATE ŘINOU KONEČNOU
Premiér se  na Radiožurnálu nechal slyšet,  že daně už tato vláda
upravovat  nebude.  Vzhledem k tomu,  jaké veletoče byl  Petr  Fiala
schopen předvést za dva roky vládnutí, ať už v otázce zastropování
cen energií,  nebo právě  například daní,  možná bych byla  naopak
klidnější,  kdyby řekl,  že  nás další  zvyšování  ještě  čeká.  Pokud je
kromě  asociální  politiky  pro  tuto  vládu  totiž  něco  zcela
charakteristické,  je  to  porušení  prakticky  všech  vyřčených  slibů.
pojďme  se  podívat,  co  ani  ne  před  třemi  lety  vyplodil  současný
premiér na sociální síti X (bývalý Twitter). A tak se ptám: Co se stalo

s touto premiérovou touhou, stavět se za nižší daně na barikády?
   Na barikády se chce přitom Petr Fiala dost možná stavět i nadále, tím důvodem jsou
ale bohužel spíše válečné choutky jeho i zbytku vlády. Když jde o zbraně, je Petr Fiala
připraven stavět se na barikády i v případě, že za to občané ČR budou muset zaplatit
podstatně  víc  než jiné země.  Zatímco Izrael  v červenci  oznámil  nákup pětadvaceti
amerických stíhaček  F-35  v  přepočtu  za  65  miliard  korun,  ČR má za  24  stejných
stíhaček zaplatit  106 miliard.  Zaplatili  bychom tak  o 41 miliard víc  za  to,  abychom
dostali  o  jednu  stíhačku  méně  než  Izrael.  Tak  »výhodnou«  transakci  tato  vláda
vyjednala s naším strategickým partnerem z USA. Celá situace ohledně stíhaček tak
čím dál víc začíná připomínat legendární nákup Pandurů, akorát nyní všichni přihlížíme
rozhazování  veřejných  prostředků  v  přímém  přenosu  během  toho,  co  si  kvůli
úspornému balíčku všichni budeme muset utahovat opasky. A vláda v čele s Fialou a
Černochovou  se  ještě  pyšní  největší  armádní  zakázkou  v  historii.  Že  ovšem  v
porovnání s Izraelem 40 miliard přeplatí, to už od nikoho na žádné tiskovce neuslyšíte.
A je toho ještě víc! Izraelský nákup stíhaček má být celý financován z balíku vojenské
pomoci,  který  Izraeli  poskytují  USA.  Zatímco  Izrael  tak  de  facto  dostane  stíhačky
darem,  my za  ně  těžce  přeplatíme  a  ministryně  Černochová  se  zmůže  jenom  na
argument, že situaci nelze srovnávat kvůli, a teď se podržte, rozdílné konfiguraci strojů.
Až příští rok budete platit víc za léky, vložky, kojeneckou vodu, dálniční známku, pivo,
květiny,  vzpomeňte  si,  že  tím  lepíte  díru  v rozpočtu,  vzniklou  tím,  že  ministryně
Černochová s vládou P.  Fialy potřebovala nakoupit  stíhačky,  jejichž použití  v našich
končinách může být samo o sobě značně problematické. 
  Není to ovšem zdaleka pouze oblast obrany, kde nás Fialova vláda zadlužuje na
dlouhé roky dopředu a činí nás nekonkurenceschopnými. Právě za brutální snižování
konkurenceschopnosti  a  zdražování  energií  to  premiér  schytal  na  strojírenském
veletrhu  od  zástupců  Svazu  průmyslu  a  obchodu.  Firmám  vadí,  že  končí  letošní
příspěvky na energie, ale hlavně že se na velké odběratele přesune větší porce plateb
na  podporu  obnovitelných  zdrojů.  »Jako  by  vláda  nepochopila,  jak  Evropa  tyto
poplatky nastavuje. I když jde cena elektřiny dolů, my budeme platit víc, což brutálně
sníží  konkurenceschopnost  našich  firem,« prohlásil  na  veletrhu  prezident  Svazu
průmyslu a dopravy Rafaj. Od toho Fiala schytal také za průtahy ve výstavbě dopravy,
která konkurenceschopnost firem, vedle zdražování energií, ještě  snižuje. Už i  pod-
nikatelům dochází, že pro ně tato vláda neudělá  nic, stejně jako pro obyčejné lidi. 
  Pojďme k zahraničí.  Ve dnech 18 až 20.  října se v korejském Soulu sešel  Výbor
předsedů Valného shromáždění OSN. Jednání se zúčastnilo 11 politiků, kteří v letech
2001-2023  zastávali  nejvyšší  funkce  v OSN.  Prestižní  postavení  výboru  doložila  i
skutečnost, že se jeho jednání zúčastnil jako čestný host rovněž předseda současného
78. zasedání VS OSN Dennis Francis, který přiletěl z New Yorku podpořit úsilí výboru
přispět k prosazování míru, bezpečnosti a stability. Výbor vyjádřil hluboké znepokojení
nad rostoucím počtem ozbrojených konfliktů  po celém světě  a  směřováním světa k
blokovým konfrontacím. Zdůraznil, že nejvíce znepokojující jsou válka proti Ukrajině a
konflikt na Blízkém východě. Pokud jde o Ukrajinu, výbor vyzval všechny zúčastněné
strany, aby dosáhly okamžitého příměří. Ve své závěrečné Deklaraci výbor zdůraznil,
že jeho cílem je »zabránit dalšímu krveprolití a ničení. Okamžité příměří,  po kterém
voláme, je prvním a nezbytným krokem k otevření prostoru pro mírová jednání«. To je
mimochodem  to,  po  čem  tady  dlouho  volám.  Bohužel  vláda  P.  Fialy  tuto  logiku
absolutně nechápe, nechce chápat. Deklarace pak podtrhla, že je »nezbytné zastavit
agresi  a  hrůzy  války  a  zabránit  dalšímu  lidskému utrpení«.  To je  ostatně  jeden  z
důvodů,  proč  byla  před 78 lety vytvořena Organizace spojených národů.  Diskusi  o
Ukrajině  moderoval  místopředseda  výboru  Jan  Kavan,  jediný  Čech,  který  byl  kdy
zvolen  předsedou VS OSN.  Ten argumentoval,  že  dodávky zbraní  na Ukrajinu  jen
prodlužují válku a do Deklarace prosadil uznání, že »násilí produkuje více násilí. Míru
nelze dosáhnout větším množstvím mrtvých«. Já se k tomuto pohledu připojuji.
  Pokud  jde  o  konflikt  v  Gaze,  Výbor  předsedů  VS  OSN  vyzval  »k  okamžitému
propuštění rukojmích, okamžitému humanitárnímu příměří a k okamžitému poskytnutí
humanitární pomoci civilnímu obyvatelstvu«. Podle výboru by příměří  »mělo vytvořit
politický  prostor  pro  trvalé  urovnání  izraelsko-palestinského  konfliktu  na  základě
dvoustátního  řešení,  kdy  by  oba  státy  žily  vedle  sebe  v  míru  a  bezpečí«.  Výbor
reagoval  na  zprávy,  že  izraelské  bomby  do  minulé  soboty  zabily  již  téměř  5000
Palestinců, mezi nimiž bylo téměř 2000 dětí, zdůrazněním, že »reakce na teroristické
útoky  by  měla  být  vždy  proporční  a přiměřená a  měla  by  respektovat  bezpečnost
civilního  obyvatelstva«.  Diskusi  o  situaci  v Gaze  opět  moderoval  Jan Kavan,  který
poukázal  na  fakt,  že  podle  západních  právníků,  americké  Human Rights  Watch či
Norského Výboru pro uprchlíky se transferem více než milionu obyvatel ze severu na
jih  Gazy  Izrael  dopustil  válečných  zločinů  a  způsobem  bombardování  porušil  i
ženevská pravidla pro vedení války.

  Příměří  na Blízkém východě,  k němuž vyzval i generální tajemník OSN Antonio
Guterres,  má,  podle  Deklarace  Výboru  předsedů,  »zachránit  životy,  zabránit  další
eskalaci války a otevřít  cesty k trvalému urovnání konfliktu«. Podpora pro okamžité
příměří zaznívá na protestních shromážděních statisíců lidí v USA, Londýně, Berlíně,
Paříži,  Egyptě,  Kataru  i  jinde.  Několik  stovek  demonstrujících se přidalo  i  v Praze.
Česká vláda ovšem – stejně  jako  v případě  Ukrajiny – neuhnula ze  své nekritické
podpory všech kroků Izraele ani o píď.

Zpráva p ředsedy s. Nyše z m ěstské konference KS ČM 
Vážené soudružky a soudruzi delegáti, vážení hosté,
dovolte mi abych vás seznámil s činnosti VV KSČM a
MěR KSČM Kladno od   poslední konference konané
22. února 2022.
Nejdříve  vás  poprosím  abychom  minutou ticha  uctili

památku těch soudruhů a soudružek, kteří nás nenávratně opustili. Děkuji. 
  Současná mezinárodní  situace se  od  minulého  roku  příliš  nezměnila,  válka  na
Ukrajině  pokračuje,  prezident  Zelenský  má  neustále  požadavky  na  členské  státy
NATO na dodávání zbraní a finanční podporu. Ale některé státy se již brání válečný
konflikt mezi Ukrajinou a Ruskem, spíš mezi Amerikou a Ruskem, dál podporovat,
nechtějí pokračovat ve válečném úsilí Spojených států a tím přispívat na ekonomické
udržitelnosti  USA.  Je  potřeba  měnit  vojenský  arzenál,  starou  vojenskou  techniku
dodávat na Ukrajinu a nakupovat novou od vojenských konzernů USA. Naše vláda
zastoupená   ministriní  Černochovou  podepsala  smlouvu  o  nákupu  stihacích
bombarderů  F-35  za  miliard,  12  jich  dostaneme v  roce,  kdy nám  končí  opce  na
gripeny. Ale to již budou ve skutečnosti F-35 zastaralé. Tedy jestli se nebudou nějak
modernizovat  a  tím  vzroste  i  jejich  cena.  Maďarsko,  nyní  Slovensko,  Polsko,
Rakousko,  částečně  Německo  a  Francie  již  nechtějí  dodávat  zbraně  Zelenské,
poslanci  a  senátoři  z  pravého  spektra  politické  reprezentace  včele  s  naším
prezidentem  nemají  snahu  válku  mezi  těmito  stranami  nějakým  vyjednávání  a
kompromisy  ukončit.  Snad  se  najde  nějaká  osobnost,  která  bude  jednat  jak  se
Zelenským, tak i s Putinem, obě strany se konečně na diplomatické úrovni dohodnou
k zachování míru v Evropě.
 A nyní je  další válka, válka mezi Izraelem a hnutím Hamás v Pásmu Gazy.  Opět z
toho bude profitovat americký kapitál. 
  Koalice  pěti  stran,  tedy pětikolka,  má ve  sněmovně  velkou  převahu,  tak  že  si
prosazuje vše pro své blaho. Občas vystrčí růžky Piráti, ale zase se pokorně vrátí,
trojspolek se Stan je nepotřebuje, protože i  bez nich mají  pohodlnou převahu 104
mandátů.  ANO s SPD občas zazlobí  obstrukcemi,  ale výsledek je nulový,  protože
sněmovní  většina  si  vždy  prosadí  své  návrhy  zákonů  a  Senát  ani  prezident  je
nepoloží. Před prezidentskými volbami to Fiala řekl jasně: „Máme sněmovnu, máme
Senát, budeme mít prezidenta i Ústavní soud“. A tak se i stalo, pravice ovládla celé
dění v naší republice. Říkám naší, ale je ještě vůbec naše, když prezident usiluje o
zrušení práva veta pro naše zástupce v EU, NATO a dalších mezinárodních institucí. 
 A nyní k činnosti výkonného výboru a Městské rady KSČM Kladno za minulé období
a s výhledem do budoucna.
 V roce 2022 byly volby do  zstupitelstva města Kladna,i když jsme se snažili udělat
kontaktní kampaň, nechali jsme roznést letáčky s naším programem, tak jsme  stejně
nedokázali  přesvědčit  voliče,  že  s  naší  podporou  Volba  pro  Kladno dokázala  ve
městě opravit chodníky, ulice a ulevit občanům za plaby  komunálního a směsného
odpadu.    
 Za několik dní na Okresní  konferenci budeme volit předsedkyni Okresního výboru,
členku  ůstředního  výboru,  krajského  výboru,  členy  revizní  a  rozhodčí  komise.Na
krajskou konferenci bude delegováni tři našich zástupci a věřím, že budou akceptovat
rozhodnutí  okresní  konference.  V  příštím   roce  nás  čekají  volby  do  Evropského
parlamentu a v druhé polovině roku volby do krajského zastupitelstva.
 A nyní o práci naší městské organizace.Činnost našeho výkonného výboru i  celé
městské organizace se řídila  plánem práce.  Výkonný výbor  se scházel  pravidelně
každé druhé úterý v měsíci, mimo letních měsíců. Zasedání městské rady byly vždy
měsíc  před  zasedáním  Okresního  výboru.  Pravidelné  byly  i  porady  předsedů
základních organizací. Na jednáních byla podávána informace z vyšších stranických
orgánů i z města Kladna.
Nyní  k  práci  VV  MěR  KSČM  Kladno.  Na  městské  konferenci  v  únoru  2022  byl
předsedou  MěR KSČM  potvtrzen soudruh Nyš. Byl zvolen pětičlenný výkonný výbor,
s. Kůstka, Möstlová, Šimková, Šmíd a Nyš.  Na prvním zasedání MěR KSČM byli
zvoleni dva místopředsedové, soudružka Šimková a soudruh  Šmíd.   Všichni členové
výkonného  výboru se aktivně podíleli na jeho práci,  při   řešení úkolů byli akivní a
plnili je odpovědně, za což jim děkuji. 
Na prvním zasedání  OV KSČM, po okresní  konferenci,   byl  soudruh  Nyš  zvolen
místopředsedou  OV KSČM.  Snažme  se zachovat  počet  organizací  v  městě,  ale
nedaří  se  nám  aktivovat  čkeny  z  některých  organizací,  které  úmrtím  předsedy
prakticky zanikly.
 Stále se nám nedaří plnit usnesení sjezdů strany a to získávat nové členy.  
 Nebudu   tady  hodnotit  účast   nebo  neúčast  předsedů  nebo  zástupců  ZO   na
poradách  předsedů nebo plénárních zasedáních MěR nebo OV.  Musím uznat, že
většina  funkcionářů  základních  organizací  se  snaží  pomáhat  VV  při  zajišťování
politických akcí a výročích, 1.Máj, pietní akty k výročí osvobození, MDŽ, kde mají svůj
velký podíl i oba Levicové kluby žen – Jitřenka  a Violky.  Nedaří  se nám   zvýšit
odběr stranického tisku – Naše pravda, snížil se i počet odběratelů našeho okresního
tisku Svoboda, ve které se radakční rada snaží podávat informace jak z Naší pravdy
tak iportálu 24.
Ze základních  organizací  vzešly návrhy na členy městského výboru  a  návrhy pro
Okresní konferenci, doporučení funkcionářů okresního a krajského výboru a delegáty
na krajskou konferenci. O tom vás seznámí předseda volební komise.
Vážené soudružky a soudruzi,
závěrem chci poděkovat členům výkonného výboru za jejich práci v tomto orgánu,
 vám, předsedům a předsedkyním ZO a  vašim prostřednictvím, všem členům naší
strany za jejich práci a podporu politiky naší Komunistické strany Čech a Moravy.

  Do dalšího období nám všem přeji hodně zdraví, osobní spokojenosti a pohody,
životní jistoty  a pevné nervy                  Čest naší společné práci
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Odvolejte Lipavského!
Rodinné  stříbro  Pirátů  se  jmenuje  Jan  Lipavský,  bakalář  Jan
Lipavský, veselý ministr zahraničních věcí. V souvislosti s arabsko
–izraelskou  krizí  se  k  němu  vyjádřil  kritickyex  prezident  M.
Zeman: »V každé normální zemi má slovo premiéra vetší váhu než
slovo  jakéhokoli  ministra,  tím  spíše  ministra  bez  dostatečného
vzdělání.« Prezident  P. Pavel  raději  mlčel  a  premiér  P. Fiala
rovněž.
Tehdy šlo o stěhování českého velvyslanectví z Jarního Pahorku
(Tel  Avivu)  do  Jeruzaléma.  K přesunu  vyzval  premiér  Fiala,  ale

necelých  24 hodin  po  té se proti  postavil  ministra zahraničí  J. Lipavský.  Piráti  tedy
doslova zařízli plán P. Fialy. Exprezident Zeman to vyjádřil jasně: »Hra, kterou napsal
idiot.«
Nyní  jde  o kontrolu pomoci  palestinskému  územím.  O  ní  se  v  českých  mediích
všeobecně mlčí. Přitom Česko Palestincům pomáhalo. Tuto skutečnost lze vyčíst ze
státního závěrečného účtu  ministerstva  zahraničních věcí  za  rok 2022,  který Pirát  –
ministr podepsal.
Lze tu najít  příspěvek WHO (Světové zdravotnické organizace) v Palestině  ve výši
6,3 mil. Kč a projekt záchrany novorozenců v Palestině ve výši 0,3 mil. Kč. Z vyjádření
Jana  Lipavského,  který  navrhuje,  aby  byla  pozastavena  veškerá  finanční  pomoc
Palestině, než se vyjasní, kam peníze přesně putují, vyplývá, že jeho ministerstvo neví,
co  se  s  českou  pomocí  Palestině  ve  skutečnosti  děje.  Asi  nastal  čas  na  výměnu
ministra zahraničí.                                                                                            Jan Klán

Vestfálský mír, pokus o zni čení národa
Když v říjnu 1998 Václav Havel jako hlava českého státu přijel do
Berlína,  aby  tu  společně  s mnoha  představiteli  Evropy  oslavil
výročí  přijetí  tzv.  Vestfálského  míru  a  potvrdil  tak  jeho  legalitu,
pokud jde o Českou republiku, nestačili jsme se divit. Možná, že
namítnete,  že  Havel  jakožto  nehistorik  nepochopil,  že  jsme  jím
vlastně  skoro  na  tři  sta  let  ztratili  samostatnost.  Jenže  bylo  to
horší.  Česko  přestalo  existovat  a  bylo  dáno  na  pospas
Habsburkům a násilné rekatolizaci. Tak to bylo a ne jinak.
Když  skončilo  jednání  konané  tehdy  souběžně  ve  dvou

vestfálských městech, tedy v Münsteru a Osnabrücku, byla podepsána dohoda. České
království  jako  samostatné  přestalo  existovat  a  my jsme  byli  bez  milosti  připojeni
k rakouským  katolickým  zemím.  Přitom  byl  v zemi  ještě  do  roku 1618  většinovým
náboženstvím protestantismus anebo českobratrství. K podpisu došlo 24. října 1648.
Přesně o tři sta padesát let později tento akt stvrdil také Václav Havel. Tehdy už nebylo
možné se vymlouvat, že »o nás bez nás«, jako tomu bylo ve vestfálském Münsteru a
Osnabrücku a později v Mnichově. To se už psal rok 1938, i když potomci některých
z tehdejších aktérů byli opět u toho.
České království  tedy přestalo de facto  existovat.  Dokonce to došlo  tak  daleko,  že
majetek evangelické nebo českobratrské šlechty si mezi sebe za spornou úplatu, jíž
obohatili  císařskou  pokladnu  a  tedy  vládnoucí  habsburský  rod,  rozdělili  císařští
generálové  a  katoličtí  páni.  Je  proto  přímo  děsivé  si  pomyslit,  že  potomci  Karla
z Lichtensteinu, který jakožto zástupce císaře Ferdinanda vlastně poslal na smrt české
nekatolické pány a měšťany, by měli »dostat zpět« to, co si i díky Vestfálské dohodě
přivlastnili v Třicetileté válce. Chápu ovšem, že dnešní vládnoucí rod v Lichtenštejnsku
už dávno na Bílou horu a pro něho následné příznivé důsledky zapomněl a domnívá
se, že zapomněl také český národ.
Tehdy se válkou poničená zem, jež ztratila čtyřicet procent obyvatel, vzpamatovávala
dlouho. Ze země odešli do emigrace lidé, jako byl Komenský, Hollar, Stránský… Je
znám dokonce dopis Komenského švédskému kancléři Oxenstiernovi, v němž »učitel
národů« vyjadřuje své veliké zklamání z podepsaných smluv a jejich vyústění.
Vestfálský mír na dlouhý čas sice zabránil  velkým válkám, ale vlastně  také na náš
úkor. Tak jako Mnichovská dohoda, i když v tom případě mír trval jen krátký čas. Styl
»o nás, bez nás« však i dnes »demokratické společenství« preferuje před jinými, i když
nyní k zákulisně upečeným dohodám doslova »pod dýkou« zve ty, které chce o něco
obrat.  Vestfálský  mír  byl  vlastně  opravdu  předchůdcem  Mnichova,  jak  to  správně
vyjádřil Zdeněk Nejedlý. Jen mír, kvůli němuž byl přijímán, trval déle než ten, který byl
podepsán v Mnichově.
Jenže  stejně  »demokratický  svět«  postupoval  také  v jiných  případech.  Nemohu
nepřipomenout osud arabských Palestinců a nedodržení návrhu na rozdělení »svaté
země« v roce 1948. Důsledky sklízíme nyní. Neomlouvám Hamás, i když zveličování
zločinů,  jichž se svou akcí dopustil,  beru jako potřebný náboj pro světovou podporu
toho, co bude zřejmě následovat. Nepochybuji totiž o tom, že půjde o velmi razantní
řešení, které bude stát mnoho životů. Nebýt ovšem otevřené podpory Spojených států,
nemuselo k současným násilnostem vůbec dojít. Tamní situace od samotného počátku
není  »národní  záležitostí«  USA (Biden),  které  podporují  jednostranná  řešení,  ale
celého blízkovýchodního a nejen  tohoto  světa.  Dokud si  to  svět  neuvědomí,  nelze
nalézt řešení přijatelné pro všechny strany.
Nemohu ani  nepřipomenout  Lisabonskou dohodu,  jež nás zbavuje velké části  naší
suverenity a k níž nás stále více připoutává vládní koalice. Také ta připomíná zmíněný
mír. Její důsledky těžce pocítí naši potomci.

Rozhodnutí  Václava  Havla  jet  na  slavnostní  připomínku podepsání  Vestfálského
míru  bylo,  slovo  neuvážené  je  příliš  slabým,  zradou  myšlenek,  které  šířili  čeští
nekatoličtí  humanisté.  Bylo  také  zásadním  porušením  Rudolfova  Majestátu  o
náboženská svobodě a znamenalo krok zpět v kulturním a společenském sebevědomí
národa. Nevím, proč  si to Havel neuvědomil a svou účastí na slavnosti z roku 1998
podpořil vestfálské rozhodnutí, které skutečně bylo »o nás bez nás«. Nevěřím, že šlo
jen o jeho osobní »ego«.                                                          iportal   Jaroslav Kojzar

Langšádlová: česká cirkusová parodie na Thatcherovou
Průzkum důvěry veřejnosti českým politikům za srpen a září 2023
ukázal, že P. Fiala a jeho ministři jsou veřejností značně neoblíbení.
Dokonce i u jejich miláčka, pražského obyvatelstva. U šéfa Pirátské
strany I. Bartoše došlo k nárůstu jeho nedůvěry na 67 %. Blahopřeji!
To už vyžaduje důsledný přístup ke snaze odpudit si občany. Že by
to  bylo  tím,  že  Piráti  už  několikrát hlasovali o  Donu  Pablovi  a
distancovali se od Michailidu, která se účastnila Dnů kapitalismu?

 Vypadá to, že by Petr  Fiala, který  otevřel  třetí informační frontu
přiznáním, že  jeho  vláda  Česku způsobila  vládě modrou smrt

 řešitelnou jen restartem, měl udělat změny ve vlá Asi ale čeká na to, jestli prostoduchá

předsedkyně obhájí svoji pozici předsedkyně TOP 09. Její neoblíbenost už je skoro
tak velká, jako tomu bylo v případě M. Kalouska! Na to může být skutečně pyšná,
neboť  zatímco  ona  si  vystačí  s pár  frázemi,  on  občany  potlačoval  s asociální
rafinovaností,  podobně  jako Thatcherová.  Nicméně  mezi  neoblíbenými  politiky je  i
Helena Langšádlová, kterou není skoro nikde vidět. Jako kdyby vůbec nic nedělala.
Komentátor  Martin Schmarcz na  CNN  Prima  News  o  paní  vědkyni  Heleně
uvedl: »Nemá  ani  možnost  někomu  dávat  peníze,  takže  neřídí  v podstatě
nic.« Obdivuji  její  až  kouzelnické  umění  neviditelnosti.  Musí  to  být  v její  vlastní
schopnosti cirkusového sebevzdělávání, protože paní Helena vystudovala poněkud
nestandardní soukromé vysoké školy. Vysokou školu politických a společenských věd
v Kutné Hoře lze ovšem považovat  za mimořádný cirkus. Jeho vědecký chod totiž
zaštiťovali nejvyšší tygři: Péťa Fiala a Víťa Rakušan                    .               
 Jistě i díky těchto schopnostem paní Helena dostala nominaci na místo ministryně
pro vědu a výzkum a tady se už kouskem překrývá s neblaze proslulou »železnou
lady«  Thatcherovou.  Podobný  rezort  byl  jejím  prvním  ministerským  postem  v
kabinetu: ministerstvo školství a vědy. Helena Langšádlová by byla skvělá ministryně
školství,  mládeže  a  tělovýchovy,  a  to  ze  dvou  důvodů:  nehrozí,  že  by  mohla
dosáhnout na titul profesora, a určitě nepoužívá šifrovaný telefon                               .
Thatcherová dokázala  v  úřadě  zrušit  podávání  mléka,  což je  agenda odpovídající
programu TOP 09. Pokud tedy má dojít k ohlašovanému restartu Česka, je třeba, aby
TOP 09 a celá vláda začaly u sebe. Nejprve si mohou odepřít finanční »mléko« a po
té  i  své  posty.                                                              .
Škoda  že  nevíme,  že  paní  Helena  je  vynikající  vědkyní  se  světovým  renomé.  A
nevíme to jistě opět proto, že to umí výtečně zatajit. Má cirkusáckou schopnost zahalit
a zakrýt své výborné úspěchy ve světové vědě a mnohé další. Kolik  jen toho jistě
nabádala! A kolik jen toho na ministerstvu důležitého řídí. Zasloužila by si medaili od
prezidenta republiky, který by ji jistě rád ocenil, neboť on je zase mistr v zakrývání své
minulosti. Mohli by spolu úspěšně vystupovat v šapitó.                      Iportal  Jan Klán

LUDVÍK SVOBODA – 2
Ludvík Svoboda tedy přivedl asi 700 mužů   k Sovětům. Jednání
činitelů SSSR bylo většinou velmi vstřícné. I když určitá obava z
případných  špionů  zde  byla.  Ponechali  je  vcelku,  povolili
samosprávu,  skupina  se  řídila   našimi  vojenskými  pravidly  a
zvyklostmi. Prvý internační tábor byl zřízen v Kamenci Podolském.
Svoboda si vzpomněl  na svého, (a také mého), hrdinu z mládí a
četby polského spisovatele Sienkiewicze – pana Wolodyjowského.
Než aby se vzdal nepříteli, který dobyl město, tak vyhodil do povětří

sebe a  pevnostní citadelu, sebou vzal hezkou řádku nepřátelských vojáků.
Bojovat se mohlo nyní jen ve Francii. Ale byla to podivná válka. Francouzi na rozdíl od
Hitlera   podcenili  své  přípravy,  jisti  si  nedobytností
Maginotovy linie na své východní hranici. Ani Anglie,
ani Francie neuznala dosud náš exil jako vládu, pořád
pro  ně  platil  Mnichov.  Vytvoření  bojové  jednotky  z
dobrovolníků  či  místních  Čechů  a  Slováků  aspoň
povolili  Národnímu českému výboru..  Nedostatečně
byla  vybavena  vlastní  armáda,  naše jednotka o to
hůře. Jednotka byla nesourodá,  potíže byly se vším materiálem a dokonce s jídlem,
které  si   museli  sami  platit.  Z  toho  plynula  nekázeň,  byly  i  defraudace.  Také
Svobodova  skupina  byla  hodně  nesourodá  -  tvořili  ji  lidé  různého  smyšlení,
pravicového  či  až  extrémně  levicového,  různého  sociálního  či  národnostního
prostředí.  Vlastenci zvyklí na disciplinu, Češi i Slováci, antifašističtí Němci či Maďaři s
českým občanstvím,  židé.  Komnistická  Internacionála    odmítla  odboj,  protože je
vedený  buržoazií  a  za  její  zájmy,  což  bylo  stanovisko  v  době  expanze  nacizmu
bytostně  nesprávné.  (Nutno  říct,  že  Šmeral  a  čeští  komunisté  stanovisko
internacionály  nepřijali.)  Někteří  členové  skupiny  odmítali  poslušnost,  neuzávali
hodnosti a vojenský pořádek, který nutně stmeloval skupinu. Udržet kázeň bylo pro
Svobodu  velmí  těžké.  Snažil  se  organizovat  vzdělávací  programy,  kulturní  akce,
politické přehledy,  tělesná cvičení,  s důstojníky a poddůstojníky taktické hry.  Stále
bylo ale dost volného času, což kázni neprospívá. Na konci roku 1939 vypukla mezi
Sověty a Finy  válka, zvaná zimní, s cílem zajistit si bezpečnost severních přístavů.
Varovala, provázely ji nedostatky, projevily se Stalinovy nedávné čistky velitelského
sboru, byla nedostatečná zimní výsrtroj. I tak na jaře bylo získáno potřebné území na
Karelské šíji a uzavřen mír. 
Svobodova  skupina  se  přesouvala   postupně  hlouběji  do  země  –  Olichovce,
Jarmolice,  Oranky,  Suzdal.  V  roce  1940  jednal  Svoboda   v  Moskvě  několikrát  s
čelnými představiteli, byl také na misi v Istambulu. Sověti se pochvalně vyjadřovali o
Dr. Benešovi. Podařilo se odeslat přes Istambul  do Francie l2 transportů s necelými
sedmi  stovkami  mužů  i  žen.  Tam  byli  přijímáni  jen  do  cizinecké  legie,  vojenské
hodnosti byly snižovány nebo vůbec neuznány. V dubnu 1940 obsadili Němci Dánsko
a Norsko, Mussolini vyhlásil válku, cesta do Francie se úplně uzavřela. 
Hitlerova armáda  zahájila dne 10.5.1940 druhou bleskovou válku dalším porušením
mezinárodních norem a smluv, vpadla do Francie přes Belgii a Nizozemsko. Přesně
136 dobře vyzbrojených motorizovaných a tankových divizí pronikalo zemí jako nůž
máslem.  Už prvý den Luftvafe zničila 72 letišť a  na 1000 letadel. Naše jednotky už
čítaly asi 11 000 mužů. Spolu s letci se zúčastniky ústupových bojů, vyznamenali se
zejména letci. Po měsíci Francie padla. Ampliony a německá radia po celé obsazené
zóně nyní  vyhrávaly  „Den wir fahren gegen Engeland.“ ( Britanie měla být zlomena
námořní a leteckou převahou Německa. Po nějaké době jsme si ji rádi zpívali i my –
přidali jsme si jen „schon vier Jahren.“) Hitler také počítal s příznivci mezi anglickou
šlechtou a  doufal, že se mu podaří dosáhnout – aspoň dočasně dohody, separátního
míru, aby měl volné ruce pro plánovaný hlavní výboj na východ. Drank nach Osten. V
bitvě  o  Anglii  sehráli  naši  letci  velmi  slavnou úlohu.  (Málo se ale ví,  že  veškerou
výbavu do posledních párů ponožek si nechala Anglie po válce zaplatit naším zlatem,
které bylo u nich před válkou deponováno.) Anglie pak konečně uznala prezidenta
Beneše a jeho exilovou vládu. Dalšími  výboji Německa a Italie ve Středomoří  byly
cesty do Anglie zablokovány, hlavní boje se odehrávaly na půdě Afriky.
Příště se budeme věnovat tomu, co se dělo u nás v tak zvaném Protektorátě a jaké
byly osudy rodiny Ludvíka Svobody.                                                          Pavel Hruban

Připomínáme  mimo řádný  členský  p říspěvek  na  volby
2024. Předem děkujeme. KS ČM 
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